



緊貼一片天最新消息！
Check out what's happening
at OSGC!

焦點故事

Feature Story

疫情重挫弱勢社群

一片天與家庭同行 支援抗疫及學習需要

OneSky Steps Up Pandemic Support on Emergency and Learning Assistance for Most Vulnerable Families

持續數月的新型冠狀病毒疫情嚴重打擊社會民生，防疫和生活物資更一度出現短缺，弱勢家庭面對的處境尤其艱難。五歲的彤彤與哥哥和媽媽一家相繼確診，媽媽因家中缺少足夠防疫及生活必需品，難以度過居家隔離時期而惶恐不安。「快速抗原測試也沒有，不敢外出，家中食物又愈來愈少，不知怎麼辦才好。」彤彤媽媽憶述說。得悉一片天正陸續聯絡有需要家庭，提供適時應急支援時，她便向親子互動導師求助。



一片天向有需要家庭派發防疫物資，
支援弱勢社群。

OneSky delivered community aid
package to vulnerable community.

感謝各界慷慨支持和援助，一片天於第五波疫情期間，兩度向有需要家庭派發防疫物資。當親子互動導師得悉彤彤一家情況，便立馬為他們送上快速抗原測試、消毒用品、糧食等必需品，解決燃眉之急。親子互動導師亦和家庭保持緊密連繫，了解家庭需要，疏導家庭因疫情而生的壓力和情緒。

作為家中唯一照顧者，彤彤媽媽激動地道：「那刻我真的特別感動，在這麼嚴峻的環境，（親子互動導師）仍然關心我們，對我們不離不棄。」

飽受疫情影響，彤彤媽媽和孩子因受感染而長時間留在家中。生活狀況及照顧孩子為媽媽增添了不少壓力，特別是彤彤的學習讓她甚為憂慮。高級親子互動導師陳培恩表示：「疫情令幼童成長面對重重障礙。有見及此，我們希望在這段期間提供共讀、在家遊戲、育兒貼士等資訊，除了照顧幼童發長需要外，亦希望照顧者用不同方法看待這段親子時光。」

The fifth wave of the pandemic outbreak has been severely hitting the most vulnerable members of the community. Lacking anti-epidemic supplies and essential daily commodities, five-year-old Tung Tung, her mother and elder brother were isolated after the whole family tested COVID positive.



縱然面對疫情帶來的困境，彤彤媽媽仍像親子導師所說，格外珍惜這段親子時間。

Despite all difficulties, Tung Tung's mother cherished the valuable time with her children, as what Family Mentors suggest.



媽媽和彤彤善用家中資源，設計不同遊戲和活動，從遊戲中學習，加強親子關係。
Tung Tung's mother designs different games and learns through play with the daughter by making use of home materials, which fosters parent-child relationship.

They did not have sufficient food, test kits or medical supplies to overcome the quarantine period. "We have no rapid antigen test kits. I dare not go out, and we were running out of food at home. I didn't know what to do." Tung Tung's mother recalled. In desperation, she reached out to OneSky's family mentors for help.

With generous support of our community partners and donors, OneSky was able to distribute anti-epidemic supplies to families in need, helping them to overcome this very critical time. Tung Tung's family was provided with healthcare packs consisting of antigen test kits, cleaning and food supplies to resolve their immediate needs. "I was really touched. They (Family Mentors) never gave up on us even under such a severe environment," said Tung Tung's mother. Our Family Mentors keep connected with OneSky families, providing emotional, counselling, and daily support amid COVID.

Tung Tung's family was trapped due to infection. Living condition and child care brought great distress to the mother, particularly her children's learning and personal development. Our Senior Family Mentor Yannis Chan pointed out, "The pandemic had posed great challenges to children's growth. In the light of this, OneSky provides parenting activities and information including storytelling, play-at-home, parenting tips and other information in response to caregivers' needs. Looking it from a different angle, we could still give meanings to this quality family time."



照顧者支援

Caregiver Support

照顧者培訓實體課程轉為網上學習 兩組別順利完成課程

Training Program Moves Online Two Classes Graduated During the Outbreak

現時中心持續為照顧者提供網上照顧者培訓課程，讓照顧者在這困難時刻仍可靈活掌握回應式照顧相關育兒技巧，以助他們促進0至6歲幼童發展。三月初，兩班深水埗社區的照顧者順利完成課程，並成為中心會員。我們期待稍後在中心與照顧者見面，與孩子一同學習、一同成長。

OneSky has provided online training programs for caregivers, which enable them to facilitate the development of their children aged 0-6 during the difficult time. In early March, two classes of parents from the Sham Shui Po community completed the program and were offered membership to the Centre. We hope to meet them in person to learn and grow together.

最新動向

What's New

疫情無礙家庭連繫 一片天親子企劃啟動

OneSky's New Online Program Kicks Off To Keep Connected with Vulnerable Families

由三月開始，一片天開展全新親子企劃—「親子共賞一片天2022」，透過提供共讀、親子手作遊戲和育兒知識等，在疫情下繼續為家庭提供回應式照顧和與每月主題相關的資訊，讓照顧者在家發揮創意，促進親子關係。每個一片天家庭會獲得「親子獎賞任務卡」一張，只要完成每星期有關「親子共讀」、「玩轉屋企DIY遊戲」或「育兒小任務」的網上活動，與親子互動導師分享親子經驗，便可收集印花。集齊三個印花可優先參加每月的網上活動，深化對每月主題的認識，並與其他家庭一起玩遊戲、分享和交流，在疫情下保持連繫。

OneSky's new online parent-child campaign kicks off! Starting from March, we will continue to provide caregivers with monthly-themed practical information on responsive care and parenting skills, invite caregivers to unlock their creativity and foster parent-child relationship through different at-home activities. OneSky Families are challenged to complete their weekly quest on "storytelling", "DIY Play at Home" and "Parenting Mission" over three weeks and win the entry ticket on virtual party at the end of each month by sharing their experience with us. The party will be a great platform for families in need to have a deeper understanding on the monthly theme, to keep us connected under the pandemic, to share and exchange thoughts.



一片天家庭樂意分享他們富有
心思的代表作。

OneSky families are
happy to share their
masterpiece!



* 詳情請緊貼一片天 WhatsApp 最新消息。
Stay tuned with us on our WhatsApp.

疫境生創意 虎年虛擬派對 與一片天家庭感受節日溫暖

雖然疫情為中心的服務帶來種種挑戰，親子互動導師仍善用科技，發揮創意，舉辦別出心裁的活動，支援照顧者幫助幼童在知識、技能、情緒等持續成長。早前，一片天舉辦了虎年虛擬派對，與約五十個家庭同享節日的喜樂，透過饒有趣味的互動遊戲一同了解和學習新年的知識。

Hong Kong Centre Celebrates Lunar New Year with a Virtual Party

Despite the pandemic-caused closure of P. C. Lee OneSky Global Centre for Early Childhood Development in Hong Kong, Lunar New Year was still cause for celebration!

Thanks to technology and the creativity of the Centre's Family Mentors, around 50 families recently attended a festive and fun virtual Lunar New Year party. The event helped give young children served by the Centre a better understanding of the festival through a variety of interactive games and activities.



社區合作

Community Engagement

與賽馬會「智·幼·趣」計劃攜手 為幼教工作者舉辦網上互動工作坊

Online Workshop with Jockey Club 'Cool Play' Project For Early Childhood Professionals

一片天與耀中幼教學院賽馬會「智·幼·趣」計劃合作，為幼稚園校長、在職或職前老師及幼教工作者舉辦網上互動工作坊，交流幼兒教育、啟蒙和發展。是次活動邀得來自超過 75 個機構、合共逾 130 位參加者出席。一片天高級顧問趙雯博士與李伯忠一片天國際啟育中心行政總監李慧琳女士分別闡述以關係為教育基礎的回應式實踐，以及中心如何透過活動、環境和課程設計，以回應式實踐助幼兒發展潛能。隨後，賽馬會「智·幼·趣」計劃同事介紹如何將 STEM 探索融合日常探索，並鼓勵幼教工作者探討如何在家長工作中加入幼兒 STEM 探索的元素。活動獲得正面迴響，一片天與賽馬會「智·幼·趣」計劃再於三、四月攜手，為耀中幼教學院學生舉辦分享會以及為一片天家庭舉辦幼兒 STEM 探索工作坊，以不同既具創意又有意義的合作，豐富社區幼兒資源。

OneSky and Jockey Club 'CoolPlay' Project of Yew Chung College of Early Childhood Education (YCCECE) joined hands to invite kindergarten principals, in-service and pre-service teachers and early childhood educators, to exchange ideas on early childhood education, enlightenment and development on an online workshop.

We received overwhelming response from the industry with over 130 participants from more than 75 organisations attending the event. Dr Wen Zhao, Senior Program Advisor of OneSky, explained the relationship-based education philosophy of Responsive Practice, while Ms Susanna Lee, Executive Director of P. C. Lee OneSky Global Centre, introduced the application of Responsive Practice through the Centre's activities, environment and program design. Followed by the sharing STEM's integration into daily lives by the Jockey Club 'CoolPlay' Project team, we encouraged the participants to explore the feasibility to apply the pedagogy in early childhood professional development.

OneSky and YCCECE will collaborate again in March and April to provide YCCECE students with a sharing session and offer OneSky families a STEM workshop. As a result, we hope to enrich community resources for children through creative and meaningful co-operations.



照顧者網上育兒講座 早期發展導師分享幼童語言 及情緒發展

Online Parenting Skills Sharing on Language and Emotional Development

一片天早前為由禁毒基金贊助、「親職承絡 CIA 2.0」計劃的服務對象舉辦兩場網上育兒講座，分享幼兒語言、社交及情緒發展不同階段及特點，透過與早期發展導師即場互動，幫助照顧者了解如何在日常生活中促進孩子語言能力，以及幼兒鬧情緒時的處理方法。早期發展導師介紹幼童不同階段的發展特點後，以遊戲和討論加深照顧者對主題認識，希望照顧者能学以致用。我們亦期待和不同機構合作，攜手為社區提供更多支援。

OneSky's training team organized two online parenting skills sharings for beneficiaries of *Combating Intergeneration Addiction 2.0 sponsored by Beat Drug Fund*. Early Childhood Trainers introduced responsive ways to foster children's growth on language and emotional ability through games and discussions. We look forward to partnering with like-minded organizations in future, joining hands to give a more comprehensive support to the community.

香港教育大學幼兒教育 學位教師教育深造文憑學員交流

Exchange on Professional Practice with Postgraduate Students from The Education University of Hong Kong

一片天於二月為香港教育大學幼兒教育學位教師教育深造文憑學員舉辦網上分享會，交流回應式實踐和家庭、學校與社區協作的理論，以及闡述如何在中國內地福利院及香港的李伯忠一片天國際啟育中心將之運用，幫助幼童啟發潛能。我們將繼續與不同院校和機構合作，推廣回應式實踐的重要性，並以多元化的專業建立一個更完善的幼童照顧及教育網絡。

In February, an exchange on Responsive Practice and its application was held for students of Postgraduate Diploma in Education (Early Childhood Education) from The Education University of Hong Kong. It also illustrated how OneSky helps unlock vulnerable children's potentials at welfare homes in mainland China and the Centre in Hong Kong through our school-home-community partnership. By collaborating with institutions and organizations, we hope to promote a professional, supportive network by introducing the OneSky approach.



中心開放時間 Opening Hours

逢星期二至六
Every Tuesdays to Saturdays
9:00am - 4:30pm

星期日、一及公眾假期休息
Closed on Sundays, Mondays and
Public Holidays

香港九龍深水埗青山道 25-35 號
永勝大樓地下至二樓
G/F - 2/F, Wing Shing Building,
25-35 Castle Peak Road Sham Shui Po

(852) 3598 9338

OneSky Hong Kong

hkcentre@onesky.org

